
 
 
 
 
 
Samlede høringssvar 
 
 

Sags nr.: 2020-34470   Sagsbehandler: Ketil Mannstaedt  
 

Sag vedr.: Ringvejen 2, 4200 Slagelse 
 

 

-----Oprindelig meddelelse----- 
Fra: Ditte Nielsen [mailto:ditte101280@gmail.com]  

Sendt: 18. maj 2020 13:50 
Til: Ketil Mannstaedt <keman@slagelse.dk> 
Emne: Vejadgang hvilebjergvej 

 
Hej  

Jeg stemmer ikke for, at der laves vej på hvilebjergvej, da der færdes mange skolebørn og bør-
nehave/vuggestue børn.  
Det kan hurtigt blive en utryg vej, at skulle færdes på. 

Ringvejen må åbnes op og så må byggegrundene sættes igang. Der er stor efterspørgsel på huse 
i Sørbymagle. 

Vh 
Ditte 
Søparken 31 

 

 
-----Oprindelig meddelelse----- 

Fra: Bjarne Lauder [mailto:b.lauder@mail.tele.dk]  
Sendt: 18. maj 2020 13:54 

Til: Ketil Mannstaedt <keman@slagelse.dk> 
Emne: Re: Vejadgang til boligområde ved Hvilebjergvej. Ansøgning om dispensation 
 

Tak 
 

Taget i betragtning af at vi taler om en byggeperiode på ca 12 måneder og taget i betragtning af 
at Hvilebjergvej er en stillevej hvor stisystemet ender og som primært er med næsten udeluk-
kende bløde trafikanter til og fra Skole, fritidshjem og hallen lyder det som en mareridt  

 
Mvh 

Bjarne 
 
 

----Oprindelig meddelelse----- 
Fra: Bjarne Lauder [mailto:b.lauder@mail.tele.dk]  

Sendt: 18. maj 2020 14:17 
Til: Ketil Mannstaedt <keman@slagelse.dk> 
Emne: Re: Vejadgang til boligområde ved Hvilebjergvej. Ansøgning om dispensation 

 
Tak for hurtigt svar , glemte at nævne at Hvilebjergvej er den eneste vej i hele Sørbymagle som 

hverken har fortov eller cykelsti  
 
Så tung trafik også ned igennem byen først og så ned af Hvilebjergvej lyder alt andet end en god 

cocktail hvis det er børnenes sikkerhed vi sætter øverst  
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Tilkørsel til byggeområdet bør vel logisk nok, nu når man har investeret i en omfartsvej  ledes 
denne vej og ikke en umulig opgave såfremt der bliver lagt køreplader fra omfartsvejen til bygge-

området  
 
Mvh 

Bjarne  
 

 
Fra: Bjarne Lauder [mailto:b.lauder@mail.tele.dk]  
Sendt: 18. maj 2020 14:31 
Til: Ketil Mannstaedt <keman@slagelse.dk> 
Emne: Re: Vejadgang til boligområde ved Hvilebjergvej. Ansøgning om dispensation 

 
Fra vejen 
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Fra: Bjarne Lauder [mailto:b.lauder@mail.tele.dk]  
Sendt: 18. maj 2020 15:38 
Til: Ketil Mannstaedt <keman@slagelse.dk> 
Emne: Re: Vejadgang til boligområde ved Hvilebjergvej. Ansøgning om dispensation 

 

Er ikke en ørn mht skiltet så googlede det  
 

 

Opholds- og legeområder skaber frirum for børn og voksne i boligkvarterer, samtidig med at biler kan 

parkere nær boligerne. Færdselstavlen E51 viser, at trafikanter skal vise hensyn til legende børn og 
kun køre 15 kilometer i timen i området 

 
Hvad siger loven om opholds- og legeområder? 

Opholds- og legeområder kan etableres ifølge færdselslovens paragraf 40. Området skal altid marke-
res med tavlen E 51. 
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Alle må opholde sig eller lege på vejene i området, men børn og voksne i området må ikke hindre 
kørsel. 

Køretøjer skal holde tilbage for gående, som ellers vil være i risiko for at blive ramt. Kørsel skal ske 
med en fart på højst 15 kilometer i timen, og trafikanter skal vise ekstra hensyn og opmærksomhed 
over for de gående i området. Ved udkørsel skal kørende overholde en ubetinget vigepligt.  

Parkering af biler skal ske på afmærkede parkeringspladser, mens andre køretøjer kan parkere efter 
de generelle færdselsregler. 

 

 
 

Fra: Finn Lykkegaard [mailto:finn.1941@live.dk]  
Sendt: 1. juni 2020 16:11 

Til: Ketil Mannstaedt <keman@slagelse.dk> 
Emne: Sagsnr. 2020-34470 

 

 
Hej 

 
Med henvisning til ovenstående sagsnummer skal jeg som formand for såvel G/F Søparken II og 
A/B Søparken bemærke, at vi ikke finder den påtænkte – selv midlertidige – tilladelse til den om-

talte vejføring optimal. Vi hæfter os ved, at selve vejen rundt om bebyggelse efter den medsendte 
skitse at dømme vil forløbe helt tæt op til bebyggelse i Søparken, hvilket ikke er ønskeligt på no-

gen måde. 
 
 

Med venlig hilsen 
 

 
Finn Lykkegaard, 
formand 

 

 
Fra: Ida Nørgaard [mailto:idadilling@gmail.com]  
Sendt: 1. juni 2020 22:53 
Til: Ketil Mannstaedt <keman@slagelse.dk> 
Emne: Naboorientering ang. Hvilebjergvej i Sørbymagle 

 

Til Ketil Mannstaedt 
 
Vi har modtaget Naboorientering ang. etablering af vejtilgang ad Hvilebjergvej under byggeriet 

af Seniorbofællesskab.  



 
 

 
 

 
 
 

Side 5 / 6 

 
Vi bor Kirkerupvej 21, dvs. hjørnegrund opad Hvilebjergvej. 
Vi er meget bekymrede for, at der skal være byggetrafik via Hvilebjergvej i byggeperioden.  

Vi ser dagligt, at rigtig mange børn bruger Hvilebjergvej til at komme til og fra skole, fritidshjem, 
børnehave og vuggestue. Og vi frygter, hvad en smule uopmærksomhed fra en vognmand, billist 
eller den gående kan resultere i.  

Mange mindre skolebørn tager trygt denne vej alene, fordi den går fra et lukket stisystem, over 
fodgængerovergang, og dernæst ad stier til skolen. 

Vejen er desuden markeret med færdselsskilt, som betyder, at Hvilebjergvej er opholds og lege-
område, med max. 15 km i timen 
 

Vi vil i allerhøjeste grad appellere til, at trafikken under byggeriet bliver ad Ringvejen, der er me-
get bedre gearet til det, og da der er meget færre børn, der benytter den vej til og fra skole, fritids-

hjem mm.  
Mvh Michael og Ida DIlling Nørgaard 
 

 
Fra: Andersen, Trine Regitze [mailto:Trine.Regitze.Andersen@dnvgl.com]  

Sendt: 3. juni 2020 10:55 
Til: Ketil Mannstaedt <keman@slagelse.dk> 
Cc: Anders Sørensen <info@mini-houses.dk> 

Emne: Høringssvar sagsnr. 2020-34470 

 
Høringssvar ang. vejadgang ved Hvilebjergvej i Sørbymagle lokalplan 40.  
 

På vegne af Sørbymagle Idrætsforening og dets brugere opponere vi mod at anvende Hvilebjergvej 
som til- og frakørsels vej i forbindelse med det kommende senior boligbyggeri.  

Hvilebjergvej er en lukket vej med meget begrænset trafik, der anvendes af foreningen som en sikker 

vej til og fra idrætsaktiviteter. Mange af foreningens børn og unge tager selv til deres sport, skole og 
fritidshjem uden at blive fulgt - Det kan de netop gøre ved at bruge en sikker vej som altid har har 

haft det formål i byen.  
Vi ser det problematisk, at der skal til at være tunge køretøjer og øget trafik på denne mindre vej, 

hvor også byens vuggestue er placeret.  
Sport i fritiden er med til at styrke det sociale liv for børn, og hvis børn skal følges til og fra grundet 

usikker vej, frygtes det at nogle vælger idræt i fritiden fra på grund af logistiske udfordringer. Ikke 

mindst når der er et udmærket alternativ i at anvende Ringvejen i modsatte ende som ikke udgør no-
gen risiko.  

Så derfor vil vi på det kraftigste appellere til at dispensation om at etablere vejadgang via Hvilebjerg-
vej ikke gives.  

 

På Vegne af Sørbymagle Idrætsforening  
 

Næstformand  
 

Trine Andersen  

 

 
Fra: Niels-Jørgen Hybholt  

Sendt: 7. juni 2020 20:37 



 
 

 
 

 
 
 

Side 6 / 6 

 
Til: Ketil Mannstaedt <keman@slagelse.dk> 
Emne: Bemærkning til dispensation fra Lokalplan 1168, Boligområde Hvilebjerg, Sørbymagle 

 
Til  
Slagelse Kommune 

 

Jeg ønsker hermed at tilkendegive min indsigelse imod den ønskede dispensation fra lokalplan 1168 

og den foreslåede placering for boligområde Hvilebjergvej, men syntes ellers det er en ude mærket 
ide med seniorbofællesskabet. 
Jeg har i sin tid været med til at købe grund op opført hus i tiltro til gældende lokalplan, der beskri-

ver det grønne områdes beliggenhed op mod sti og Hvilebjergvej, og ønsker det fortsat sådan!  
Med udgangspunkt i den gældende lokalplan vil det grønne område desuden fortsat være placeret 

mere centralt for hele byen, end ved at flytte det længere mod nord. 
 
Omkring en midlertidig indkørsel til området fra Hvilebjergvej ønsker jeg hermed at tilkendegive 

min indsigelse imod denne. Hvilebjergvej er i dag en vej med stille og let trafik og det var en af 
grundene til at jeg i sin i tid var med til at vælge at bosætte mig her. 

I øvrigt må det være fordyrende at skulle etablere en midlertidig vej, hvis det midlertidige skal for-
stås som midlertidigt, og ikke en genvej til at forlænge det midlertidige i en uendelighed. 
Desuden er det betænkeligt at etablere en vej med meget tung trafik så tæt på børnehaven. 

 
Med venlig hilsen 

Yvonne Olsen 
Hvilebjergvej 5 
4200 Slagelse 

 
 

 
 
 

 
 

 


